
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Czeleja

na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Popieram apel wystosowany w ostatnich dniach przez najwa¿niejsze organizacje przedsiêbiorców

i pracodawców Lubelszczyzny w zwi¹zku ze wstrzymaniem prac na drodze S19 Lublin–Kraœnik i drodze
krajowej nr 74 Kraœnik–Annopol do granicy województwa. Drogi te to jedyne szybkie trasy z Lublina
w kierunku Kielc, Krakowa i dalej na Œl¹sk. S19 ³¹czy Lublin z budowan¹ w³aœnie autostrad¹ A4, która
ma przebiegaæ przez Rzeszów.

W wielokrotnie przedstawianych obietnicach rz¹du droga ta ma byæ czêœci¹ wielkiego szlaku tranzy-
towego biegn¹cego do S³owacji, Wêgier i krajów nadba³tyckich. Tymczasem zaniechano remontów na
odcinkach dróg, które s¹ obecnie w tragicznym stanie. Zgodnie z doniesieniami lubelskiego oddzia³u
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad sytuacja ta jest efektem ciêæ bud¿etowych zmniejsza-
j¹cych zapowiadan¹ w styczniu 2009 r. kwotê 1,2 miliarda z³. Dane przygotowane przez GDDKiA poka-
zuj¹, ¿e to w³aœnie Lubelszczyzna najbardziej straci³a na rz¹dowych ciêciach. Wp³ywa to na wysokoœæ
œrodków kierowanych na inwestycje drogowe w skali ca³ego kraju, ale ma tak¿e inny negatywny aspekt.
Potencjalni inwestorzy po dokonaniu szczegó³owej analizy rezygnuj¹ z planowanych dzia³añ na terenie
województwa lubelskiego z powodu fatalnego stanu dróg.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana z pytaniem, kiedy zostan¹ wznowione prace remontowe na
drodze S19 Lublin–Kraœnik i drodze krajowej Kraœnik–Annopol, i na kiedy planowane jest zakoñczenie
tych prac.

Z powa¿aniem
Grzegorz Czelej




